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Slagelse Erhvervscenters reaktion på DI-parametre 

 

 

Infrastruktur og transport: 

- Vi arbejder hele tiden for at optimere infrastrukturen i kommunen. Med projekter 

som rute 22 og Storebæltsforbindelsen kan vi helt klart optimere forholdene, men 

det er nogle tunge områder, som det ikke kun er os, der kan ændre. Vi skal have 

regeringen på banen, og tidligere erfaring viser, at det kan tage år at ændre. Men 

vi er vedholdende og bliver ved med at kæmpe. 

- Omkring den kollektive trafik kan der være sket nogle forringelser i forhold til 

adgangsforholdene hos virksomhederne, som påvirker deres oplevelse. 
 

Arbejdskraft: 

- Vi anerkender, at kommunen har iværksat forskellige initiativer og at der er sket 

noget på området. Men det skal blive bedre endnu. Vi hører, at virksomhederne 

mangler kvalificeret arbejdskraft, hvis de skal kunne vækste i det omfang 

opgaverne er til. Derfor har vi en udfordring, og vi skal blive bedre. 
 

Sagsbehandling: 

- Det er utrolig positivt, at vi fastholder en rigtig flot plads i forhold til 

byggesagsbehandlinger. Det er et vigtigt parameter for både eksisterende og nye 

virksomheder i kommunen. 

- Vi ved, at kommunen har igangsat initiativer både i forhold til behandlingstid og at 

sikre et forretningsorienteret perspektiv. Det er positivt. Men når oplevelsen 

blandt virksomhederne er, som vi kan konstatere, så er vi ikke i tvivl om, at her 

bør kommunen sætte yderligere ind. Heldigvis har vi et godt samarbejde med 

centrene i kommunen, så vi er overbeviste om, at det nok skal lykkes. 
 

Skatter, afgifter og gebyrer: 

- Der skete en ændring sidste år, som gav et positivt udslag. I år er vi gået tilbage, 

og vores konklusion af det er, at de indsatser som kommunen gjorde sidste år må 

være gået lidt i glemmebogen hos virksomhederne. 
 

Lokal planlægning: 

- Virksomhederne har fået øje på, at der både er plads til by- og erhvervsudvikling. 

Vi har områder, som står klar til nye virksomheder, og vi er aktive i forhold til at 

sikre endnu flere velplacerede og attraktive erhvervsarealer. 
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Brug af private leverandører: 

- Der er sat fokus på vores udbudsproces over for private leverandører, og selvom 

vi langt fra er i mål med opgaven, er det rigtig dejligt, at vores virksomheder kan 

se, at det er noget vi arbejder meget målrettet med. 

 

Kommunens image: 

- Det er positivt, at der er en stigning omkring indsatsen med at fastholde og 

tiltrække virksomheder til kommunen. Her mener vi, der er sket mere end tallene 

viser. Men det tager vi på os, og må konstatere, at vi muligvis ikke har 

kommunikeret godt nok. 

- I forhold til bosætningen må vi indrømme, at det nok er en direkte afspejling af 

det samlede image. Så her har vi helt sikkert en opgave. 
 

Kommunens velfærdsservice: 

- Vi er glade, for at se en markant ændring i oplevelsen af de tilbud der er i 

kommunen. Det kan i et samlet billede være med til at tiltrække medarbejdere til 

virksomhederne. Og så er vi særligt stolte over at have en skole, der er en af de 

12 bedste skoler i Slagelse. 
 

Information og dialog: 

- At virksomhederne oplever en forbedring af væsentlig information fra kommunen 

– det på trods af, at vi selv ønsker en mere dialogorienteret tilgang – er rigtig 

positivt. Det er dejligt, at virksomhederne fornemmer, at vi er kommet tættere 

på. Nu vil vi også gerne tættere på dem. 

- Forbedret dialog med politikerne er ros til det nye byråd, og ikke mindst 

borgmesteren, som har gjort meget ud af, at være synlig og tilgængelig for både 

virksomheder og borgere. 

- Forbedret dialog med embedsmænd må være en ros til Slagelse Erhvervscenter, 

og den proaktive tilgang, som vi med en privatisering af erhvervsområdet, har 

fået. Her må embedsmændene, der sidder med byggesager, også have en særlig 

rolle. 
 


